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المواصفـــات القياســـــية الألمانيــــــة
8061 - 8062 II

Manufacturing Rangeالأقطار المنتجة
تنتــج بلاســتك الوطنيــة أنابيــب اليــو بــي فــي ســي وفــق المواصفــات الســعودية وضمــن الحــدود التاليــة لأقطــار والســماكات والأوزان وفــق الأصنــاف 

المطابقــة للمواصفــات الســعودية رقــم 14 لســنة 1996 م -  الألمانــي  ديــن 8061  - 8062

Al-Watania Plastics U-PVC Pipes are manufactured as per (SASO) 14/ 1996 size range from 16 mm outside diameter upto 
800mm. All details, sizes, thicknesses weights and classes are shown in this table accordin to (SASO)14 /1996 and DIN 8062
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Class 5 - 16 BarClass 4 - 10 BarClass 3 - 6 BarClass 2 - 4 Bar Working
Pressure

 Weight
Kg/m

 Nominal
Thickness

mm

 Weight
Kg/m

 Nominal
Thickness

mm

 Weight
Kg/m

 Nomina
Thickness

mm

 Weight
Kg/m

 Nominal
Thickness

mm

 Nominal
 Outside
Biameter

mm

0.0901.2------16

0.1371.5------20

0.2121.90.1741.5----25

0.3422.40.2641.8----32

0.5253.00.3501.90.3341.8--40

0.8093.70.5522.40.4421.8--50

1.2894.70.8543.00.5621.9--63

1.825.61.223.60.7822.20.6421.875

2.616.71.754.31.132.707741.890

3.908.22.615.31.643.21.162.2110

----2.133.71.482.5125

8.1711.95.477.73.444.72.413.2160

12.814.98.519.65.375.93.74.0200

16.116.710.810.86.766.64.74.5225

19.918.613.211.98.317.35.654.9250

24.920.816.613.410.48.2--280

31.523.820.915.013.19.29.026.2315

50.829.733.719.121.111.714.57.9400

0052.623.932.914.622.49.8500

0083.23052.218.435.712.4630

----66.1020.745.314.0710

----83.9023.357.215.70800

U
P

V
C

 -
 C

P
V

C
 -

ب 
ــــ

ــــ
بي

نا
م أ

ــا
ــــ

ــــ
ظــ

- ن
ة 

ــــ
ــــ

ــــ
ني

ط
لو

ك ا
تي

ــــ
ــــ

سـ
لا

ب

www.wp.com.sa 42

PIPES  UPVC



Jointsالوصــــلات

 تنتج بلاستك الوطنية أنابيب اليو بي في سي بنوعين من الوصلات :
1 - وصلة بالغراء ) عادية ( 

2 - وصلة بالحلقة المطاطية ) أ (

Al-Watania Plastics U-PVC Pipes are manufactured by tow types. 
1 - Solvent Cement Joint.
2 - «A» Rubber Joint.

تنتج بلاستك الوطنية أنابيب اليو بي في سي بطول 6 متر دوماً ، كما 
يمكن إنتاج أطول اخرى وفق طلب العميل .

Al-Watania Plastics U-PVC Pipes are 6m standard length. Other 
length can be supplied by arrangement.

عمق الوصلةط

قطر الوصلةق

طول الماسورةل

T Socket Depth

D O.D of Socket

L Length of Pipe
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Solvent Cement Joints Dimensionsابعاد الوصلة العادية ) الغراء (

T: Socket DepthD : O.D of SocketClassSize (O.D)
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Rubber Joints Dimensionsأبعاد الوصلة ذات الحلقة المطاطية

T: Socket DepthD : O.D of SocketClassSize (O.D)
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 uPVC Sewer Pipes ( Gravity ) According to

DIN 8061 / DIN 8062 Application : Sewer Pipe Gravity

Weight
 Kg/m

Wall Thickness mmOutside Diameter mmNominal
Size ( mm) Tolerance( S )Tolerance( D )

1.64+ 0.63.20.3110110

3.440+ 0.74.70.4160160

5.370+ 0.85.90.4200200

8.310+ 1.07.30.5250250

13.2+ 1.29.20.6315315

21.1+ 1.411.70.7400400

32.90+ 1.714.60.9500500

52.2+ 2.216.41.1630630
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Pipes For Underground Drainage and Severage 
Dimensions based on DIN EN 1401 - 1.ISO 4435, BSEN 140 - 1 

SN8
 (SDR 34)

SN4 
(SDR 41)

SN2
 (SDR 51)OD

mm Wall Thick
mm

Wall Thick
mm

Wall Thick
mm

3.23.22.7110

3.73.22.7125

4.13.5-140

4.74.03.6160

5.94.94.0200

7.36.24.9250

9.27.76.2315

11.79.87.7400

14.612.3-500

18.414.4-630

-17.4-710

•	 The Soil and waste pipes are fitted with rubber joints or solvent cement                 

( S.C ) Soket. All pipes have a grey color and a 6-meter length.

•	 The Soil pipe is for soiled water, this type of pipe will carry water and solids 

into the sewer. this pipe has a apecific quality. first its dimension to allow solid  

waste to pass and second  it is vented in a very spesific way to maintain a safe 

environment and  reduce odors.

•	 the waste pipe is often a smaller diameter pipe that carries wastewater from 

your sinks. wahing machine , shower, bath and any other appliance you may 

have that uses water.

•	 wastewater does not typically genrate harmful gas so does not need to be 

vented high above ground level.
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تستعمل أنابيب اليو بي في سي المثقبة لتخفيض منسوب المياة تحت التربة
 وهى على نوعين:   1 - أنابيب ذات صفوف متناظرة الثقوب .       2 - أنابيب ذات صفوف متناوبة الثقوب .

Perforated pipes used in sub soil drainage systems. 
it is manufactured by tow types : 1 -  Straight Rows.     2 - Staggered Rows.

Perforated Pipes - الأنابيـــب المثقبــــة

Depending on Pipe Diameter and As Per Customer Specifications .

Straight RowsStaggered Rows

D Outside Diameter 75mm - 400mm

P Longitudinal Pitch of Holes  30mm - 200mm

N Number of Rows 1 - 4

A
Angular Pitch of Holes. 
a = 40o for 3 or 4 Rows
a = 80o or 120o for 2 Rows

R Holes Diameter : 3mm - 13 mm
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Slotted Pipes - الأنابيـــب المشققة

Depending on Pipe Diameter and As Per Customer Specifications .

WP slotted pipes are produced according to requirements and for use in lowering 
the underground water table.

يتم إنتاج أنابيب الفسق المشقوق وفقا للمتطلبات وللاستخدام في خفض منسوب المياه 
الجوفية.

Staggered Slots Straight Slots

Slot Length

Slot Width

Number of Row

Angular Pitch

Depend to the size

1 / 1.1 / 1.5 / 2 mm

4,6 & 8 ( but according to the size)

To be recommended by consultant
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WALL THICKNESS
OUTSIDE DIAMETER ( mm )

HEAVY GAUGE ( mm )LIGHT GAUGE ( mm )
1.81.2 16
1.91.520
1.91.525
2.41.832
3.01.840
3.72.450

PVC Conduits Rigid, Light Weight No Combustion, Excellent Electrical 
According to SASO 254/ 1984

PVC Electrical Conduits according to  SASO 254/ 1984 Application : Electrical Installations.

Weight Kg/mMaximum Wall Thickness (mm)Minimum Inside Diameter (mm)
Nominal

Size ( mm) HeavyMediumLightHeavyMediumLightHeavyMediumLight
Class 5Class 4Class 3Class 5Class 4Class 3Class 5Class 4Class 3

0.1250.1000.0801.91.51.1512.213.013.716

0.1800.1400.1202.11.551.315.816.917.420

0.2400.2000.1652.21.81.4520.621.922.125

0.3700.2960.2452.72.11.726.627.828.632

0.4850.4960.3522.82.32.134.435.435.840

0.7070.6220.5403.42.852.4543.244.345.150

--0.830--3.0--57.063

PVC Pipes  - Electrcial Conduits

PVC Pipes  - Electrcial Conduits

PVC PIPE
P O LY V I N Y L  C H L O R I D E
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PVC Electrical Conduits according to SASO 14 & DIN 8061
Applications : Electrical Installations.

مقاسات انابيب PVC لتمديد الكهرباء

Class 3Class 2
Nominal OD

mm Weight Kg/mWall Thickness 
(mm)Weight Kg/mWall Thickness 

(mm)

0.3341.8--40

0.4221.8--50

0.5621.9--63

0.7822.20.6421.875

1.132.70.7741.890

1.643.21.162.2110

3.444.72.413.2160

5.375.93.704.0200

6.766.64.704.5225

8.317.35.654.9250

10.48.27.115.5280

13.29.29.026.2315

21.111.714.57.9400

Outer Diameter mmInside Diameter
mm

Nominal Size
mm MaxMin.

1615.713.016

2019.716.920

2524.621.425

3231.627.832
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لقــد زود مصنــع بلاســتيك الوطنيــة بمختبــرات علــى أعلــى المســتويات الفنيــة تحــت إشــراف 
مجموعــة مــن المختصيــن مــن ذوي الخبــرة ليؤكــدوا أفضــل مســتويات الجــودة بــدأء مــن المواد 

الأوليــة وانتهــاء بالأنابيــب الجاهــزة للاســتعمال .

إن هــذة المجموعــة تعمــل وبــكل كفــاءة لتبقــى أنابيــب الوطنيــة بجودتهــا المميــزة و المطابقــة 
بمواصفاتهــا لنظــام المواصفــات الســعودية المتفــق مــع نظــام المواصفــات الألمانــي  .

Al-Watania PVC Factory is equipped with a testing laboratory having 
a fully trainend staff for evaluation of raw materials and finished 
pipes.

In order to maintain uniform quality level, all our routine control 
tests are carried out as per SAS, and DIN Standards.

Quality Control Testingإختــــبارت الجـــــودة

PIPES  UPVCPIPES  UPVC

U
P

V
C

 -
 C

P
V

C
 -

ب 
ــــ

ــــ
بي

نا
م أ

ــا
ــــ

ــــ
ظــ

- ن
ة 

ــــ
ــــ

ــــ
ني

ط
لو

ك ا
تي

ــــ
ــــ

سـ
لا

ب

www.wp.com.sa 78

PIPES  UPVC



AL WATANIA
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التحميل و التخزين
مواســر الوطنيــة بى فى سى ، يجــب نقلهــا وتحميلهــا وتنزيلهــا بــكل عنايــة وإهتــام لتجنــب حــدوث  أيــة أضرار ميكانيكيــة أثنــاء ذلــك ، ويجــب 
تكديســها  عــى شــكل طبقــات وبحيــث تكــون المواســر بعكــس بعضهــا وكــا هــو موضــح بالصــور ولا يجــب رصهــا بكميــات كبــرة خاصــة عنــد 

درجــات حــرارة مرتفعــة حتــى لا يــؤدي ذلــك  الى ايــة إنبعاجــات  أو تلــف فى الوصــات .
وفي حــال تخزينهــا في مســتودعات ولمــدة طويلــة يجــب وضعهــا عــى أرضيــة مســتقيمة  أو عــوارض أو دعامــات مســتقيمة لا يقــل عرضهــا عــن 
75 ملــم وأن لا يذيــد المســافات بــن الدعامــات عــن مــر واحــد ويجــب أيضــاً أن لا يذيــد ارتفــاع الرصــة عــن 7 طبقــات أو 1,75 مــر أيهــا أقــل , وفي حــال 

رص أصنــاف مختلفــة يجــب أن تكــون الاصنــاف مــن النــوع الواحــد فى نفــس الصــف و الأصنــاف ذات الســاكة  الأعــى في الأســفل .

Handling & Storage
U-PVC Shold be handled with care to avoid mechanical damage before installation. pipes should not be stacked in large pipes 
especially as under warm temperature condition the bottom pipes may distort, thus giving rise to difficultly in pipe alignment and 
joining at sites.
Socketed pipes should be stacked in layers with sockets placed at alternate ends of the stack and with sockets protuding so as to 
avoid lop - sided stacks and the imparting of a permanent set to the pipes.
For long term storage, the pipes should be stored either on flat level floors or pipe racks which provide continous support. If this 
is not possible supports of at least 75mm bearing width at spacing not greater than 1 meter centres should be placed beneath the 
pipes. 
In such racks the pipes may be stored not more than seven layers high or max 1.75 meters whichever is lower if different classes 
of pipes are kept in the same rack then the thickest classes must always be at the bottom.

Field Storage
For temporary storage in the field / site where racks are not provided, care should be taken that the ground is level and free from 
loose stones.

Pipes stored in the field should not exceed three  layers and should be either stored in the shade or covered to prevent excess 
heating under direct sunlight when the temperature of dark colored UPVC pipes can reach 60oC to 70oC in summer.

التخزين في الموقع
ــد  ــة مــن الأحجــار ولا يجــب أن يزي ــة مســتقيمة خالي ــى أرضي ــم وضــع المواســير عل ــذ بحيــث يت ــن المواســير فــى مواقــع العمــل والتنفي يجــب الاهتمــام فــي تخزي
تكديســها عــن ثــاث طبقــات ويجــب ان تكــون المواســير فــي جميــع الأحــوال محميــة مــن أشــعة الشــمس  المباشــرة ومــن درجــات الحــرارة العاليــة خاصــة فــي 

فصــل الصيــف .
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طــــرق التركـــــيب
تتوفر أنابيب الوطنية بأطوال قياسية بطول 6 أمتار. ويمكن توفيرها  بأطوال أخرى حسب طلب العميل .

توصيل الأنابيب : 
  يتم توصيل  أنابيب الوطنية بطرق عديدة:

1 - انبوب ذات نهاية عادية )PE( مع وصلات منفصلة. 
)RR( 2 - انبوبة ذات الحلقة المطاطية

)SC( 3 - انبوب ذات وصلة  غراء 
يمكن توفير الأنابيب مع طرفي النهايات مشنفرة )DC(  بأطوال 6 أمتار أو أطول مختلفة ، حسب الطلب .

installation
Al-Watania pipes are available in nominal standard lengths of 6 meters. Other lenghts can be supplied 
by arrangement castomer requiremnt.

Pipe Joint- Al-Watania pipes are supplied with various joint system.
Plain Ended (PE) pipe for use with separate Couplings, Rubber Ring, Solvent (Adhesive) Weld or Special 
Fittings. Pipe can also be supplied with both ends chamfered (DC) if requested, in lengths of 6 metres 
ather lenghts can be supplied.

Rubber ring joints (R/J).
Pipes are supplied with integral grooved socket at one end incorporating 
elastomeric sealing ring.

: )RRJ( توصيل الحلقات المطاطية
 يتم تصنيع الانابيب بنهاية ذات تجويف داخلي لوضع حلقة مطاطية مانعة للتسرب.

Rubber Ring jointPlain End / Chamfreed End Plain Socket Solvent Weld Joint

• يجب تأكد من أن نهاية الانبوبة  والوصله  خاليان من الغبار  ،  وجافة .

• دخل الأنبوبة في الوصله بدون الحلقة المطاطية ثم ضع علامة على الأنبوب عند إدخاله بالكامل.

• ثم ضع الحلقة المطاطية في فتحة التجويف

• يجب ان تكون نهاية الماسورة مشطوفة بحيث يمكنها الدخول فى نهاية الماسورة الاخرى بسهولة

• ادخل  الأنبوب في الجلبة  إلى العلامة التي تم إجراؤها مسبقًا.

•  Ensure that the spigot and socket are free from dust, and as dry as possible .

•  Insert pipe into the socket without seal ring place and mark pipe when it fully inserted.

•  Place seal in groove of socket ensuring that seal is correct way round .

•  Must be the end of the pipe chamfered , so be viable to enter into the other end of the pipe easily.

•  Push the pipe firmly into the socket up to the insertion mark previously made .
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Pipes up to 110 mm may be jointed easily with solvent adhesives.

Larger sizes require more special techniques and require tow men to make such 
joints.

1- Jointing Procedure. Mark dephth of entry of the pipe into the socket and alignment 
mark.
2- Make small chamfer on the edge of the pipe and with medium file.
3- Roughen the outside of the pipe and the inside of the socket using sand paper or 
emery cloth upto the entry mark.
4- Clean both surfaces and remove all dust, grease and swaerf using a dry clean 
cloth and cleaner.
5- Stir adhesive thoroughly.
6- Apply adhesive without delay after cleaning , using a flat clean brush . 

يمكن توصيل المواسير حتى 110 مم بسهولة باستخدام المواد اللاصقة المذيبة.

تتطلب الأحجام الأكبر تقنيات أكثر خصوصية وتتطلب من الفنين سحب هذه الوصلات .

1 - إجراءات الربط: ضع علامة على دخول الأنبوب في الجلبة  وعلامة المحاذاة.
2 - جعل الشطب الصغير على حافة الأنبوب وفى  الوسط تماماً  .

-3 قم بتخشين  الجزء الخارجي من الأنبوب والجزء الداخلي من المقبس باستخدام ورق الصنفرة حتى 
علامة الإدخال.

-4 نظف السطح الخارجي ،  وقم بإزالة جميع الأتربة والشحوم باستخدام قطعة قماش نظيفة.
5. تحرك المادة اللاصقة جيدا.

-6 ضع المادة اللاصقة دون تأخير بعد التنظيف باستخدام فرشاة نظيفة.

7- Immediately insert the pipe info the socket up to the entrya mark, align pipe and 
socket. Hold in position for a few seconds, then wipe off excess cement 
( DO NOT TWIST).

7 - قم بإدخال نهاية  الأنبوب على الفور حتى يصل إلى علامة الإدخال ،
 قم بمحاذاة الأنبوب والمقبس. 

قــم بتثبيتهــا علــى هــذا الوضــع لبضــع ثــوان ، ثــم امســح الغــراء الفائــض مــع مراعــاه عــدم لــف الانبــوب  
فــى اى اتجــاة .
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